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Protokół Nr XLVI/09 
z sesji Rady Miejskiej 

w dniu 28 sierpnia 2009 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1000 otworzył obrady 
czterdziestej szóstej po wyborach, a zarazem dziesiątej w tym roku - sesji i po powitaniu 
radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż zgodnie z podpisaną listą obecności, 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 21 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 
1. Otwarcie obrad. 
 2. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady. 
 3. Powołanie sekretarza sesji. 
 4. Dotacje na przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz utylizacja i usuwanie azbestu;  
 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmian w budżecie gminy na rok 2009; 
     2/ przystąpienia do realizacji projektu pn. „Modernizacja zintegrowanego ochronnego 
         systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór w związku z podpisaniem umowy z Schengen”; 
     3/ przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko – Czeskie Centrum Kultury  
         i Turystyki”;  
     4/ przystąpienia do realizacji projektu pn. „Budowanie i modernizacja remiz strażackich  
         na Pograniczu Kłodzkim”; 
     5/ o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009- 
         2013; 
     6/ określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli  
         zatrudnionych na określonych stanowiskach; 
     7/ trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz innych form  
         wychowania przedszkolnego, zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne  
         i prawne; 
    8/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie  
        ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    9/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi  
        Paszków; 
  10/ w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój; 
  11/ o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta Bystrzyca  
       Kłodzka na lata 2008-2015. 
  6. Informacja przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
  7. Informacje Burmistrza. 
  8. Zapytania radnych. 
  9. Informacje Przewodniczącego Rady. 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad.    
 

Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - p. Andrzeja Wziątka. 
Pyta też,  czy Państwo radni lub Pani Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego? 
 
 



 2 

Renata Surma - Burmistrz - zgłosiła wniosek o dodanie do porządku obrad dwu projektów 
uchwał w sprawach: 
- zapewnienia środków finansowych na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej  
  (jezdni i chodników) oraz budowę oświetlenia drogowego - ul. Orężna w Bystrzycy  
   Kłodzkiej”; 
- o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład  
  mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej propozycji do zaproponowanego porządku 
dziennego - Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Burmistrz.  
- Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
   przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawach: 
   - zapewnienia środków na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej (jezdni  
     i chodników) oraz budowa oświetlenia drogowego - ul. Orężna w Bystrzycy Kłodzkiej”; 
   - o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład  
     mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej propozycji do porządku dziennego - 
Przewodniczący poinformował też, że realizacja porządku dziennego będzie prowadzona 
zgodnie z przesłanym zawiadomieniem na dzisiejszą sesję wraz z przyjętymi poprawkami,  
a projekty przed chwilą wprowadzonych uchwał będą rozpatrywane pod pozycjami 12 i 13  
w punkcie podjęcia uchwał.  
      
Ad 2. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Zatwierdzenia protokołu 
z ostatniej sesji”. Poinformował, że protokół z XLV sesji Rady Miejskiej  
z posiedzenia w dniu 31 lipca 2009 r. był i jest nadal do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
      W związku z tym, że nie wniesiono żadnych uwag, co do treści protokołu, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o jego przyjęcie. 
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
protokół przyjęła. 
 

Ad 3.  
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza 
sesji”. 
     Poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem na sesji w dniu 29 grudnia 2006 r. 
obowiązki sekretarza są pełnione przez radnych według kolejności alfabetycznej.  
Na bieżącej sesji ta godność przypada radnej Joannie Wilewskiej .  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza sesji w osobie radnej 
Joanny Wilewskiej. 
    Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 18 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się wniosek przyjęła.  
 
Ad 4. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Dotacji na przydomowe 
oczyszczalnie ścieków oraz utylizacji i usuwania azbestu”. 
Renata  Surma - Burmistrz - Poinformowała, że uchwałą nr XXXIX/354/09 Rady Miejskiej 
z dnia 27 marca 2009 r. został przyjęty „Program usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2009 – 2032”. 
Zarządzeniem Nr 0151-287/09 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 22 czerwca 2009 r. 
został ustalony regulamin udzielania dofinansowania ze środków Gminnego Funduszu  
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w zakresie usuwania i unieszkodliwiania  
wyrobów zawierających azbest. W budżecie na 2009 rok Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Bystrzycy Kłodzkiej  na dofinansowanie do utylizacji 
i usuwania azbestu przeznaczono kwotę 18 000 zł. 
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     Zgodnie z ww. zarządzeniem dofinansowaniu będą podlegały koszty inwestycji 
związane z demontażem, transportem i utylizacją odpadów azbestowych, powstałych przy 
wymianie lub likwidacji pokrycia dachowego zawierającego azbest. Kwota dofinansowania 
stanowi 50% łącznej wartości poniesionych kosztów, jednak nie więcej niż 3.500 zł brutto. 
Termin składania wniosków o przyznanie ww. dofinansowania w roku bieżącym upływa  
z  dniem 30 września. Do dnia 13 sierpnia 2009 roku do Wydziału Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Leśnictwa tut. urzędu nie wpłynął żaden wniosek o dofinansowanie do 
utylizacji i usuwania azbestu.  
    Jeśli chodzi natomiast o przydomowe oczyszczalnie ścieków, poinformowała, że w 2008 
roku wybudowano ich ogółem 25 w następujących miejscowościach: 
- Pławnica – 1 
- Nowy Waliszów – 2 
- Bystrzyca Kłodzka – 4 
- Starkówek - 2 
- Stary Waliszów - 4 
- Wilkanów – 3 
- Topolice 1 
- Marianówka 1 
- Piotrowice – 1 
- Szklarka - 1  
- Stara Łomnica – 1 
- Gorzanów - 1 
- Wójtowice - 2 
- Lasówka – 1 
 
     W 2008 roku dofinansowano z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Bystrzycy Kłodzkiej budowę 17 przydomowych oczyszczalni ścieków na kwotę 
56 265,49 zł, zarejestrowanych w roku 2007:    
- Nowa Łomnica - 1 
- Wilkanów – 1 
- Gorzanów – 1 
- Stara Bystrzyca – 1 
- Stara Łomnica - Kolonia Szychów - 2  
- Stary Waliszów – 2 
- Stara Łomnica - 1  
- Szklarka – 1 
- Zabłocie – 1 
- Spalona – 1 
- Nowy Waliszów – 2 
-  Szczawina – 1 
-  Wójtowice – 2 
 
     Plan wydatków na 2008 rok wynosił 131 100 zł. 
Do dnia 13 sierpnia 2009 roku wypłacono dofinansowanie dla 9 wnioskodawców, dla 
których zabrakło środków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w roku 2007, na ogólną kwotę 22 999,32 zł: 
- Stary Waliszów - 2 
- Wilkanów - 2     
- Ponikwa - 1 
- Stara Bystrzyca - 1 
- Pławnica - 1 
- Międzygórze - 1  
- Bystrzyca Kłodzka - ul. Kolonia - 1   
Plan wydatków na 2009 rok wynosi 74 000 zł.     
Obecnie na wypłatę dofinansowania oczekuje 34 wnioskodawców z tego: 
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    - 25 wnioskodawców z 2008 roku, którzy złożyli komplet wymaganych dokumentów,                           
      ale z uwagi na wyczerpanie się środków w roku ubiegłym nie otrzymali  
      dofinansowania;       
    - 9 wnioskodawców, którzy zakończyli budowę do 13 sierpnia 2009 roku.  
Przewodniczący - poinformował, że spotkał się w dniu wczorajszym z negatywną opinią 
jednego z mieszkańców naszej gminy odnośnie utylizacji azbestu. Przedstawił takie 
argumentacje, że ludzie zaczną samowolnie wywozić azbest gdzieś na „dzikie wysypiska”, 
bo twierdzi, że te 3 500 tys. zł pokryje tylko w pewnym stopniu wywóz azbestu, ale trzeba 
będzie kupić jakiś inny materiał pokryciowy. Pyta Panią Burmistrz, czy taka informacja była 
skierowana do sołtysów, bo dziwi się, że jest takie małe zainteresowanie usuwaniem 
azbestu.  
Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że przy podejmowaniu uchwały dotyczącej 
dofinansowania i usuwania azbestowych pokryć dachowych wszyscy radni mieli 
przedstawioną informację, dzięki też pracy sołtysów, ile takich pokryć dachowych  
w każdym sołectwie jest, mniej więcej, jaka to jest powierzchnia. Przedstawiając ten 
projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy RM 
rozmawialiśmy o tym, że do roku 2032 praktycznie trzeba będzie każdego roku przekazać 
w granicach 20 - 30 tys. zł z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska, aby na wszystkie 
pokrycia dachowe wystarczyło tych pieniędzy. Tak więc widzimy, że perspektywa czasowa 
jest tutaj dosyć odległa. Dodała też, że te wnioski, które wpłynęły do UMiG poprzez 
sołtysów, to właśnie nie kto inny, jak tylko właściciele tych pokryć dachowych podpisywali 
je i składali nam takie informacje. Tak więc mieszkańcy wiedzą o możliwości wymiany 
azbestowych pokryć dachowych i są świadomi tego, gdyż to na podstawie ich danych 
przygotowano projekt uchwały dotyczący usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest.  
Bogdan Krynicki - radny - dodaje, że zasada jest taka, że pieniądze nie będą wypłacone, 
dopóki nie będzie potwierdzenia zdania azbestu w zakładzie utylizacyjnym. Nawet gdyby 
była taka sytuacja, że ktoś składowałby to koło domu, to mogą to być sporadyczne 
przypadki takiego nierozsądnego działania, że ktoś mimo wszystko wywozi ten azbest do 
lasu - tego by się nie bał.  
Ryszard Krząstek - radny - mówi, że tutaj kłania się nic innego, jak doinformowanie 
społeczeństwa, żeby ludzie wiedzieli, że coś takiego jest, bo to, co wynikło z wypowiedzi 
Pana Przewodniczącego Patynki, to jest fakt, że ten mieszkaniec gminy nie wie o tym, że 
jest możliwość skorzystania z dotacji. Uważa, że ludzi należy poinformować o tym, że coś 
takiego jest czy to w Biuletynie, czy w inny sposób, że istnieje utylizacja w ramach dotacji.  
Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2009 r. zapoznała się  
z informacją dotyczącą przydzielonych dotacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz 
na utylizację i usuwanie azbestu przedstawioną przez p. Annę Rogalkę - Kierownika 
Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Leśnictwa UMiG.  
Przewodniczący stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się z informacją dotyczącą 
przydzielonych dotacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz na utylizację  
i usuwanie azbestu. 
 
Ad 5.  
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt zmiany uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009.  
Poinformowała, ze budżet po zmianach wynosi: 
- Plan dochodów:    43 828 999,18 zł, 
- Plan wydatków:     48 288 266,18 zł, 
- Niedobór-deficyt:     4 459 267,00 zł, 
- Plan przychodów:    6 548 359,00 zł, 
- Plan rozchodów:      2 089 092,00 zł. 
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I. Wprowadzone zmiany po stronie dochodów są wynikiem: 
1. Zmniejszenia planu części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy na 2009 rok,       

o kwotę 555 213 zł, zgodnie z otrzymanym pismem z Ministerstwa Finansów, znak 
ST5/0341/13c/KBM/09/3006 z dnia  27 lipca 2009 roku. 

2. Zwiększenia planu w wysokości 60 000 zł, tytułem otrzymanego dofinansowania do 
zadania: Prace społecznie użyteczne oraz roboty publiczne na rzecz budownictwa 
socjalnego, zgodnie z pismem z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, znak    
DPS-IV-/AT/09 z dnia 28 lipca 2009 roku.  

3. Zwiększenia planu o kwotę 463 770 zł, tytułem przejęcia niewykorzystanych środków 
z wydatków niewygasających, dotyczących zadania: Budowa parkingu na dz. nr 86/2 
w Międzygórzu, z powodu aneksowania terminu realizacji zadania. 

4. Zwiększenia planu w wysokości 2 000 zł, tytułem otrzymanej darowizny od 
Powiatowego Banku Spółdzielczego w Strzelinie z przeznaczeniem na organizację 
dożynek gminnych. 

5. Zwiększenia planu w wysokości 500 zł, tytułem otrzymanej darowizny od Lasów 
Państwowych – Nadleśnictwo Bystrzyca Kłodzka z przeznaczeniem na organizację 
dożynek gminnych. 

6. Dostosowania do zgodności wykonania z planem - urealnienie planu dochodów 
budżetowych.  

II. Wprowadzone zmiany po stronie wydatków są wynikiem: 
1. Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych. 
2. Realizacji zmian zgłaszanych przez wydziały UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej celem 

urealnienia planu wydatków. 
3. Realizacji zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne w Bystrzycy Kłodzkiej 

celem urealnienia planu wydatków. 
III. Wprowadzone zmiany po stronie przychodów są wynikiem: 

1. Rozdysponowania wolnych środków z roku 2008 w wysokości 543 000 zł. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 

komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 

3/ Adam Popławski - radny - zgłosił błąd techniczny, a mianowicie na projekcie uchwały 

jest data 31 sierpnia 2009 r.   

     W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/398/09 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009 

- stanowiącą załącznik nr 2 
 

 
2. Przewodniczący przystąpił do realizacji następnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu pn. „Modernizacja zintegrowanego ochronnego 
systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór w związku z podpisaniem umowy z Schengen”  
współfinansowanego ze środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej 
Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007-2013.   
     W związku z możliwością pozyskania środków finansowych z Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013, Gmina 
Bystrzyca Kłodzka przystępuje do realizacji projektu pn. „Modernizacja zintegrowanego 
ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór” w związku z podpisaniem umowy           
z Schengen współfinansowanego ze środków Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Republika Czeska - Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. 
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 Do projektu przystępują jako partnerzy następujące gminy: 
1. Olesnice w Orlickich Górach – Republika Czeska. 
2. Rokytnice w Orlickich Górach – Republika Czeska. 
3. Orlickie Zahori – Republika Czeska. 
4. Międzylesie – Rzeczpospolita Polska. 
5. Kudowa Zdrój – Rzeczpospolita Polska. 
6. Bystrzycka Kłodzka – Rzeczpospolita Polska. 
     Projekt obejmuje realizację następujących zadań: 
1. Rozbudowę strażnic Ochotniczych Straży Pożarnych w gminach Republiki Czeskiej. 
2. Zakup samochodu pożarniczego i motopompy dla gminy Bystrzyca Kłodzka. 
3. Zakup samochodu pożarniczego i motopompy dla gminy Międzylesie. 
4. Zakup sprzętu strażackiego dla gminy Kudowa Zdrój. 
W ramach projektu planuje się również zorganizowanie wspólnych szkoleń i ćwiczeń 
strażackich. 
     Gmina Bystrzyca Kłodzka w ramach realizacji projektu planuje zrealizować zadanie na 
kwotę 740 000 zł, w tym udział własny gminy 15%, tj. 111 000 zł pozostałe 85% - 629 000 
zł pochodzić będą ze środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej 
Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
     Pozyskane środki z przeznaczeniem na zakup samochodu pożarniczego i motopompy 
pozwolą na poprawę wyposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 
naszej gminy i tym samym przyczynią się do poprawy i zwiększenia bezpieczeństwa na 
terenie gminy i pogranicza polsko-czeskiego. 
Obecnie użytkowany przez Ochotnicze Straże Pożarne sprzęt i samochody wymagają 
wymiany na nowe i nowoczesne, spełniające odpowiednie wymogi bezpieczeństwa  
i posiadające odpowiednie certyfikaty. 
    Dodała też, że pierwszy wniosek, który został złożony przez 3 gminy polskie i trzy gminy 
czeskie w rozdaniu czerwcowym nie otrzymał dofinansowania, ponieważ każda z gmin 
dostarczyła inne dokumenty. Dlatego też jest kolejny nabór w miesiącu październiku  
i wspólnie z pozostałymi gminami te dokumenty zostały już ujednolicone. W związku z tym 
należy podjąć taką właśnie uchwałę intencyjną. Kolejna sprawa, to zadanie to musi 
znaleźć się w WPI oraz w projekcie budżetu na rok 2010.  
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Modernizacja 
zintegrowanego ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór w związku  
z podpisaniem umowy z Schengen” współfinansowanego ze środków Programu 
Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 
2007-2013. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/399/09 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Modernizacja zintegrowanego 

ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór” 
- stanowiącą załącznik nr 3 

 
3. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko – Czeskie Centrum Kultury i Turystyki”  
współfinansowanego za środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej  
Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
     W związku z możliwością pozyskania środków finansowych z Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013 Gmina 
Bystrzyca Kłodzka przystępuje do realizacji projektu pn. „Polsko – Czeskie Centrum 
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Kultury i Turystyki” współfinansowanego ze środków Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. 
     Do projektu przystępują jako partnerzy następujące gminy: 
1/ Miasto Usti nad Orlicą – Republika Czeska; 
2/ Bystrzycka Kłodzka – Rzeczpospolita Polska. 
     Projekt obejmuje realizację następujących zadań: 
1/ Remont Domu Kultury w mieście Usti nad Orlicą – Republika Czeska; 
2/ Remont Domu Kultury w Gminie Bystrzyca Kłodzka – Rzeczpospolita Polska. 
     Gmina Bystrzyca Kłodzka w ramach realizacji projektu planuje zrealizować zadanie, 
którego wartość szacunkowa wyniesie  6 000 000 zł, w tym udział własny gminy 15%, tj.  
900 000 zł pozostałe 85% - 5 100 000 zł pochodzić będą ze środków Programu 
Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 
2007-2013. Pozyskane środki finansowe przeznaczone będą na prace remontowo – 
budowlane domów kultury. 
   Obecnie domy kultury zarówno po stronie czeskiej jak i polskiej wymagają gruntownych 
remontów i dostosowania ich do europejskich standardów. Zmodernizowane domy kultury 
mają stać się miejscem polsko-czeskich spotkań kulturalno – turystycznych.  
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko – 
Czeskie Centrum Kultury i Turystyki” współfinansowanego za środków Programu 
Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 
2007-2013. 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:  

Uchwałę Nr XLVI/400/09 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Polsko – Czeskie  

Centrum Kultury i Turystyki”  
- stanowiącą załącznik nr 4 

 
4. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu pn. „Budowanie i modernizacja remiz strażackich na  
Pograniczu Kłodzkim” współfinansowanie ze środków Programu Operacyjnego     
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
W związku z możliwością pozyskania środków finansowych z Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013 nasza 
gmina przystępuje do realizacji projektu pn. „Budowanie i modernizacja remiz strażackich 
na Pograniczu Kłodzkim” współfinansowanego ze środków Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. 
     Do projektu przystępują jako partnerzy następujące gminy: 
1/ Nachod – Republika Czeska; 
2/ Bystrzycka Kłodzka – Rzeczpospolita Polska. 
     Projekt obejmuje realizację następujących zadań: 
1/ remont Strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Nachodzie - Republika Czeska; 
2/ zakup samochodu pożarniczego i remont remizy Ochotniczej Straży Pożarnej   
    w gminie Bystrzyca Kłodzka – Rzeczpospolita Polska (Gorzanów). 
     Gmina Bystrzyca Kłodzka w ramach realizacji projektu planuje zrealizować zadanie na 
kwotę 740 000 zł, w tym udział własny gminy 15% - 111 000 zł pozostałe 85%, tj. 629 000 
zł pochodzić będą ze środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej 
Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
     Pozyskane środki z przeznaczeniem na zakup samochodu pożarniczego i remont 
remizy Ochotniczej Straży Pożarnej wpłyną na poprawę wyposażenia jednostek 
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Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu naszej gminy i tym samym przyczynią się do 
poprawy i zwiększenia bezpieczeństwa na terenie gminy i pogranicza polsko-czeskiego. 
     Obecnie użytkowany przez Ochotnicze Straże Pożarne sprzęt i samochody wymagają 
wymiany na nowe i nowoczesne spełniające odpowiednie wymogi bezpieczeństwa  
i posiadające odpowiednie certyfikaty. Modernizacji i remontu wymagają również 
siedziby Ochotniczych Straży Pożarnych w celu dostosowania ich do europejskich 
standardów. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Budowanie  
i modernizacja remiz strażackich na Pograniczu Kłodzkim” współfinansowanie ze środków 
Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – rzeczpospolita 
Polska 2007-2013. 
3/ Jan Szkwarek - radny - pyta, czy tylko jedna remiza w Gorzanowie będzie 
remontowana, a inne nie? Czy inne remizy też zostałyby ujęte? 
4/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że na dzień dzisiejszy na razie tylko jedna remiza 
została ujęta do remontu, ponieważ musi to być lustrzane odbicie, a po stronie czeskiej 
również jest tylko jedna remiza, więc nie możemy dać do projektu więcej.  
      W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 

     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/401/09  
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Budowanie i modernizacja  

remiz strażackich na Pograniczu Kłodzkim”  
- stanowiącą załącznik nr 5 - 

 
5. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009-2013. 
Obowiązujący Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2009-2013 przyjęty został uchwałą Nr 
XXXVII/329/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 30 stycznia 2009 r.  
i zmieniony uchwałą nr XLI/367/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 maja 
2009 r. WPI ma charakter dokumentu „otwartego”, który powinien podlegać aktualizacji  
z powodu zmian dotyczących zadań zawartych w WPI.  
Potrzeba podjęcia przedmiotowej uchwały wynika z konieczności dokonania zmian  
związanych z określeniem rodzajów inwestycji zaklasyfikowanych do wydatków bieżących 
nie będących inwestycjami ( np. remonty), jak również  z wprowadzeniem nowych zadań, 
na które składane są wnioski do funduszy zewnętrznych, umożliwiających pozyskanie 
środków pozabudżetowych oraz zmian w inwestycjach zaplanowanych do realizacji. 
     Zadania, które zostały usunięte z WPI z powodu ich zaklasyfikowania do 
wydatków bieżących to: 
1/ utwardzanie placu gminnego przy ul. Strażackiej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
2/ remont ul. Leńskiego jezdnia + chodnik (o długości 305,3 mb); 
3/ remont łącznika – ul. Norwida i ul. Górna (o długości 120 mb) w Bystrzycy Kłodzkiej; 
4/ remont drogi wewnętrznej transportu rolnego w kierunku cmentarza w Starej Łomnicy; 
5/ remont kładki dla pieszych  ul. Nadbrzeżna – ul. Górna w Bystrzycy Kłodzkiej; 
6/ remont kładki pieszej przy ul. Śnieżnej nr 5,6 w Międzygórzu; 
7/ remont kładki drewnianej (pieszej) w kierunku posesji nr 54 w Wilkanowie; 
8/ remont chodnika (o długości ok.100 mb) przy ul. M. Konopnickiej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
9/ remont chodników przy budynkach komunalnych na Osiedlu Szkolnym (nr 7, 8, 9, 12)  
    w Bystrzycy Kłodzkiej; 
10/ remont chodnika na drodze wewnętrznej działka nr 387/14 przy ul. M. Konopnickiej  
      w Bystrzycy Kłodzkiej; 
11/ wymiana stolarki okiennej – dokończenie zadania w Szkole Podstawowej w Starej; 
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12/ elewacja budynku Szkoły Podstawowej w Starej Łomnicy; 
13/ adaptacja pomieszczenia strychowego na archiwum szkolne w Szkole Podstawowej  
      w Długopolu Dolnym; 
14/ wymiana okien w budynku II w Szkole Podstawowej w Długopolu Dolnym; 
15/ elewacja budynku I Szkoły Podstawowej w Długopolu Dolnym; 
16/ wymiana stolarki okiennej i drzwiowej zewnętrznej w budynku Przedszkola Nr 2  
      przy ul. Wojska Polskiego 5 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
17/ wymiana stolarki okiennej drzwiowej zewnętrznej w budynku Przedszkola  Nr 2  
       przy ul. Wojska Polskiego  24 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
18/ wymiana stolarki okiennej i drzwiowej zewnętrznej w budynku Przedszkola Nr 2 
      przy ul. Mickiewicza 10,12 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
19/ remont pokrycia dachowego budynku Przedszkola Nr 2 przy ul. Mickiewicza 12  
      w Bystrzycy Kłodzkiej; 
20/ wymiana stolarki okiennej w budynku nr 134 - Szkoły Podstawowej w Wilkanowie; 
21/ wymiana drzwi wejściowych (2 budynki) w Szkole Podstawowej  w Wilkanowie; 
22/ wymiana eternitowego pokrycia dachu na budynku gospodarczym w Szkole  
      Podstawowej w Wilkanowie nr 134; 
23/ położenie nawierzchni boiska szkolnego w Szkole Podstawowej w Wilkanowie; 
24/ wykonanie elewacji budynku Nr 134 w Szkole Podstawowej w Wilkanowie; 
25/ wykonanie ogrodzenie przy budynku Nr 132 w Szkole Podstawowej  w Wilkanowie; 
26/ remont i malowanie elewacji  budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 w Bystrzycy   
      Kłodzkiej; 
27/ wymiana pokrycia dachu w budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
28/ wymiana stolarki okiennej (dokończenie inwestycji) w Szkole Podstawowej w Pławnicy; 
29/ wymiana centralnego ogrzewania w Szkole Podstawowej w Pławnicy; 
30/ wymiana ogrodzenia wokół szkoły i boiska szkolnego w Szkole Podstawowej         
      w Pławnicy;  
31/ adaptacja pomieszczenia strychowego na świetlicę szkolną w Szkole Podstawowej  
       w Pławnicy; 
32/ utwardzenie placu manewrowego oraz dróg komunalnych i chodników wraz z naprawą   
      studzienek kanalizacyjnych przy Szkole Podstawowej Nr 2 w  Bystrzycy Kłodzkiej; 
33/ Nowy Waliszów –  Wiejski Ośrodek Kultury: remont klatki schodowej, zaplecza   
      kuchennego,  2 pomieszczeń; 
34/ Idzików – Wiejski Ośrodek Kultury – wymiana instalacji elektrycznych; 
35/ Stara Bystrzyca – Wiejski Ośrodek Kultury – wykonanie drenażu wokół budynku; 
36/ Nowa Bystrzyca – świetlica: wymiana okien; 
37/ Wyszki – świetlica: wykonanie przyłącza energii elektrycznej, wc; 
38/ Wójtowice – remont kapitalny świetlicy; 
39/ Zalesie – świetlica: wymiana okien i malowanie pomieszczeń; 
40/ Zabłocie – świetlica: wymiana drzwi, wykonanie ogrzewania; 
41/ Ponikwa – świetlica: remont instalacji co; 
42/ budowa oświetlenia drogowego w Starej Bystrzycy I etap (21 punktów świetlnych); 
43/ budowa oświetlenia ul. Śnieżna w Międzygórzu (4 punkty świetlne); 
44/ budowa oświetlenia drogowego przy drodze wojewódzkiej do budynku 95 w Starej   
      Łomnicy (3 punkty świetlne);  
45/ zakup sprzętu komputerowego dla UMiG; 
46/ zlikwidowano dział – MIESZKALNICTWO – łącznie ze wszystkimi zadaniami 

  (klasyfikacja wydatki bieżące). 
     Usunięcie zadań ma na celu zwiększenie przejrzystości Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego w taki sposób, aby znajdujące się w WPI przedsięwzięcia inwestycyjne 
ukazywały realizację Strategii Rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka oraz realizację 
programów operacyjnych. 

    Zadania wprowadzone do WPI jako nowe w związku ze składaniem wniosków do 
funduszy zewnętrznych umożliwiających pozyskanie środków poza budżetowych: 

1/ zadanie nr 10: Budowa wodociągu Gorzanów – Stara Łomnica; 
2/ zadanie nr 11: Rozbudowa wodociągu w Międzygórzu (dokumentacja); 
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3/ zadanie nr 12: Budowa wodociągu w Starkówku – dokumentacja; 
4/ zadanie nr 13: Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Leńskiego wraz z budową kanalizacji   
    deszczowej dla Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kłodzkiej dla kompleksowego  
    rozwiązania gospodarki ściekowej; 
5/ zadanie nr 14: Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Odrowąża w Bystrzycy Kłodzkiej;  
6/ zadanie nr 16: Budowa stacji przeładunkowej wraz z sortownią odpadów komunalnych  
    przy ul. Zamenhofa 41 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
7/ zadanie nr 28: Polsko – Czeskie Centrum Kultury i Turystyki; 
8/ zadanie nr 34: Budowanie i modernizacja remiz strażackich na pograniczu Czech 
    i Ziemi Kłodzkiej. 
Dokonano również zmian w zakresie inwestycji: 
1/ zadanie nr  5: Przebudowa ul. Leńskiego w Bystrzycy Kł. - jezdnia + chodnik (o długości    
    305,3 mb) – zmiana kwoty zadania i kwot wydatkowania w poszczególnych latach; 
2/ rekultywacja nr 15: składowiska odpadów – zmiana kwot dofinansowania i kwot   
    wydatkowania w poszczególnych latach; 
3/ zadanie nr 17: „Rewitalizacja przestrzeni publicznych Starego Miasta w Bystrzycy   
    Kłodzkiej w części Placu Wolności, ul. Kościelna i ul. Rycerska wraz z wymianą  
    infrastruktury sieciowej – zmiana kwot wydatkowania w poszczególnych latach; 
4/ zadanie nr 32: Zagospodarowanie turystyczno – rekreacyjne Góry Parkowej w   
    Bystrzycy Kłodzkiej I etap (dokumentacja), II etap (realizacja) – zmiana kwot w  
    poszczególnych latach; 
5/ zadanie nr 35: „Modernizacja zintegrowanego ochronnego systemu Orlickich  
    i Bystrzyckich Gór w związku z podpisaniem umowy z Schengen – zmiana nazwy    
    projektu oraz zmiana kwot dofinansowania i kwot wydatkowania w poszczególnych   
    latach. 
     Biorąc pod uwagę powyższe istnieje konieczność zaktualizowania Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego na lata 2009-2013, dlatego przyjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione   
i konieczne. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009-
2013. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:                      

Uchwałę Nr XLVI/402/09 
o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  

na lata 2009-2013 
- stanowiącą załącznik nr 6 

 
6. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 
zatrudnionych na określonych stanowiskach.  
      Ustawa z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela w art. 42 ust. 7 zobowiązuje 
organ prowadzący szkołę do określenia w drodze uchwały: 
a) zasad udzielania i rozmiaru obniżek godzin dla nauczycieli, którym powierzono   
    stanowiska kierownicze w szkole lub dla nauczycieli pełniącym obowiązki kierownicze  
    w ich zastępstwie; 
b) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących  
    w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym  
    obowiązkowym wymiarze godzin; 
c) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, pedagogów, psychologów,   
    logopedów i doradców zawodowych. 
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    Nowelizacja KN wprowadzona ustawą z dnia 21 listopada 2008 r. o zmianie ustawy –  
Karta Nauczyciela spowodowała konieczność podjęcia nowej uchwały ponieważ uchylono 
konieczność uzyskania opinii organu nadzoru pedagogicznego w powyższych sprawach.  
     Wprowadzone niniejszą uchwałą zmiany w porównaniu z dotychczas obowiązującą 
uchwałą polegają na:  
a) dostosowaniu nazewnictwa stosowanego w uchwale do wynikającego z nowelizacji KN; 
b) wprowadzeniu proporcjonalnego ustalania pensum dla nauczyciela realizującego  
    w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym   
    wymiarze godzin; 
c) wprowadzeniu obniżki godzin dla wicedyrektora szkoły liczącej mniej niż 12 oddziałów; 
d) rezygnacji z określenia obniżki godzin dla stanowisk kierowniczych, które nie występują   
    w strukturze organizacyjnej jednostek oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
e) uregulowaniu wszystkich ww. spraw w jednym akcie prawa miejscowego. 
    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez partnerów społecznych – 
związki zawodowe zrzeszające nauczycieli. 
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 24 sierpnia  2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/403/09  
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

dla nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach 
- stanowiącą załącznik nr 7 

 
7. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie trybu  
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania  
przedszkolnego, zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne.  
     Uchwała dotyczy dotacji podmiotowych udzielanych z budżetu gminy na rzecz 
przedszkoli, szkół oraz osób prowadzących inne formy wychowania przedszkolnego,  
o których mowa w art. 80 i 90 ustawy o systemie oświaty.  
Podjęcie przez gminę tego rodzaju regulacji ma charakter obligatoryjny.  
     Przy formułowaniu jej treści gmina dysponuje określonym w prawie stopniem 
uznaniowości w zakresie przyjmowania własnych rozwiązań odnośnie trybu udzielania, 
rozliczania i kontrolowania wykorzystania dotacji. 
    Na podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty w brzmieniu 
nadanym ustawą z dnia 19 marca 2009 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz  
o zmianie niektórych innych ustaw rada gminy uzyskała kompetencję do ustalenia oprócz 
trybu udzielania i rozliczania dotacji także tryb i zakres kontroli prawidłowości ich 
wykorzystywania, co oznacza konieczność uregulowania powyższej kwestii w stosownej 
uchwale rady gminy. 
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 24 sierpnia  2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz 
innych form wychowania przedszkolnego, zakładanych i prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 
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Uchwałę Nr XLVI/404/09  
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz innych form 

wychowania przedszkolnego, zakładanych i prowadzonych  
przez osoby fizyczne i prawne 

- stanowiącą załącznik nr 8 
 
8. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego  
w rejonie ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
    Projekt uchwały dotyczy działki, na której znajduje się budynek, gdzie gmina otrzymała 
dofinansowanie na jego adaptację na cele lokalowe socjalne. 
    Do opracowania projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego przystąpiono na podstawie uchwały nr XXIX/274/08 Rady Miejskiej  
w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
w Bystrzycy Kłodzkiej w rejonie ulicy Kolejowej. Zmiana planu umożliwi realizację na tym 
obszarze funkcji mieszkaniowej zgodnie z obowiązującym studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bystrzycy Kłodzka uchwalonym 
przez Radę Miejską uchwałą nr XXXVIII/232/97 z dnia 6 czerwca 1997r. 
     Przy sporządzaniu projektu zmiany planu dopełnione zostały wszystkie wymogi 
formalno – prawne wynikające z obowiązujących przepisów, w szczególności ustawy   
z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Projekt 
planu uzyskał komplet pozytywnych uzgodnień wynikających z ustawy jw. Projekt planu 
był wyłożony do publicznego wglądu na okres wymagany przepisami ww. ustawy.  
W wyznaczonym i ogłoszonym terminie wyłożenia i przeprowadzenia dyskusji publicznej 
nad rozwiązaniami i ustaleniami projektu planu oraz w ustawowym terminie 14 dni po 
wyłożeniu planu zgłoszono uwagi do ww. planu, którego rozstrzygnięcie zostało zawarte w 
załączniku nr 2 do uchwały. 
     Zgodnie z wymogami przepisów ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym integralną częścią uchwały są: 
1/ załącznik nr 2 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej w sprawie nieuwzględnionych uwag  
    wniesionych do projektu planu; 
2/ załącznik nr 3 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej w sprawie sposobu inwestycji z zakresu 
    infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasad ich  
    finansowania. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie ulicy Kolejowej  
w Bystrzycy Kłodzkiej, wnioskując o ustalenie stawki procentowej w wysokości 30% od 
wzrostu wartości nieruchomości zabudowanej i przeznaczonej do zabudowy.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
   Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/405/09  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego w rejonie ulicy Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 9 

 
9. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
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1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie    
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego  
we wsi Paszków (działka  nr 129). 
     Do opracowania projektu planu przystąpiono na podstawie uchwały nr XXIX/271/08 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 sierpnia 2008 roku. Odbywa się to na 
wniosek inwestora i właściciela terenu. Jest to obszar w graniach około 4,5 ha – klasa 
gruntów rolnych: IV, V i VI. Proponuje się, aby ta działka przyjęła funkcję zabudowy 
mieszkalnej, mieszkaniowo-pensjonatowej i celów turystycznych.  
     Opracowany projekt planu miejscowego jest zgodny z ustaleniami obowiązującej 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  
i gminy Bystrzyca Kłodzka (Uchwała Nr XXVI/206/08 Rady Miejskiej z dnia 30 maja 2008 
roku). Przy sporządzaniu projektu planu dopełnione zostały wszystkie wymogi formalno – 
prawne wynikające z obowiązujących przepisów, w szczególności ustawy  z dnia 27 
marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Projekt planu uzyskał 
komplet pozytywnych uzgodnień wynikających z ustawy jw. Projekt planu był wyłożony do 
publicznego wglądu na okres wymagany przepisami ww. ustawy.  
     W wyznaczonym i ogłoszonym terminie wyłożenia i przeprowadzenia dyskusji 
publicznej nad rozwiązaniami i ustaleniami projektu planu oraz w ustawowym terminie 14 
dni po wyłożeniu planu zgłoszono uwagi do ww. planu, którego rozstrzygnięcie zostało 
zawarte w załączniku nr 2 do Uchwały. 
     Zgodnie z wymogami przepisów ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym integralną częścią uchwały są: 
1/ załącznik nr 2 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej w sprawie nieuwzględnionych uwag   
    wniesionych do projektu planu; 
2/ załącznik nr 3 – rozstrzygnięcie Rady Miejskiej w sprawie sposobu inwestycji z zakresu   
    infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasad ich  
    finansowania. 
    Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie przedmiotowej uchwały uważa się za 
uzasadnione.  
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Paszków (działka  nr 129), 
wnioskując o ustalenie stawki procentowej w wysokości 30% od wzrostu wartości 
nieruchomości zabudowanej i przeznaczonej do zabudowy. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/406/09  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego we wsi Paszków 
- stanowiącą załącznik nr 10 

 
10. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie   
ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój. 
    Na terenie uzdrowiska Długopole – Zdrój obowiązuje Tymczasowy Statut Uzdrowiska, 

który na podstawie art. 59 ust.1 ustawy z dnia 28 lipca 2005 r. o lecznictwie 

uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz gminach 

uzdrowiskowych. Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej zatwierdziła uchwałą nr LVI/377/06 

z dnia 27 marca 2006 r. 

   Na podstawie art. 39 ww. ustawy został sporządzony Operat Uzdrowiskowy przez 

„Fundację Uzdrowiska” z siedzibą w Warszawie, który zawiera między innymi nowy 
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przebieg granic dotychczasowych stref ochronnych obszaru uzdrowiska – strefy „A”, „B”  

i „C”. Opracowanie to zostało zatwierdzone Decyzją Nr 31 Ministra Zdrowia z dnia 23 

kwietnia 2009 r. (MZ-OZU-520-7511-1/WS/09). 

     W oparciu o przedmiotową decyzję oraz na podstawie rozporządzenia Ministra Zdrowia 

z dnia 10 marca 2006 r. - opracowano projekt Statutu Uzdrowiska Długopole – Zdrój, który 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Stałej Komisji Uzdrowiskowej w dniu 24 

lipca 2009 r. 

     Podstawowe zmiany do Statutu Tymczasowego, to zmniejszenie w znacznym stopniu 

stref: A, B, C, bo np. strefa „A”, ta najbardziej rygorystyczna z 56 ha - udało się zejść do 

40,10 ha. Wcześniejsze propozycje do strefy „C”, to ponad 7 tys. ha, a w tej chwili 

obejmuje 2 200 ha i nie wchodzi w granice Długopola Górnego, czyli Gminy Międzylesie,  

a więc nasza gmina nie musi zawierać żadnego porozumienia z tą gminą.   

     Celem utrzymania statusu prawnego Uzdrowiska Długopole – Zdrój podjęcie niniejszej 

uchwały jest konieczne i zasadne. 

     Poinformowała również o zmianach i poprawkach, które zostały przyjęte przez Komisję 

Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy, które zgłasza jako swoją autopoprawkę za 

wyjątkiem wniosków „c” i „d”. Po przyjęciu wniosków dotyczących obiektów zabytkowych  

i obiektów przyrodniczych, rozmawiała z Ministerstwem Zdrowia i odpowiedziano nam, że 

w Statucie Tymczasowym Uzdrowiska był wymóg, aby był załącznik dotyczący właśnie 

tych obiektów, natomiast w obecnym statucie nie ma już takiego wymogu, gdyż minęły trzy 

lata i międzyczasie zmieniły się przepisy. Zaproponowano nam, aby załącznika nr 1 oraz 

nr 2 w ogóle nie przyjmować do projektu uchwały, dlatego też prosi o wprowadzenie 

autopoprawki i wykreślenie tych załączników z projektu uchwały, które nie będą częścią 

składową uchwały.  

2/ Jan Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 

posiedzeniu w dniu 24 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój. Jednocześnie 

Komisja nie przyjęła wniosku Pana Ryszarda Krząstka, aby w projekcie uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój w § 9 w pkt. 4 

dodać literę „c” o treści: „zakaz lokalizacji baz transportowych oraz sprzętu budowlanego”.  

3/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska 
Długopole-Zdrój z następującymi propozycjami: 
   a/  w § 9 w pkt. 2 lit. c po słowach: odnawianych obiektów i budowli” dopisać słowo 
       „zabytkowych”, 
   b/ w § 9 w pkt. 4 wykreślić lit. „b”, 
   c/ w załączniku nr 2 - Wykaz pomników przyrody na obszarze Gminy Bystrzyca Kłodzka  
       wykreślić poz. 7, 9, 10, 11 i 14, 
   d/ w załączniku nr 2 - Wykaz zabytków na obszarze Uzdrowiska Długopole-Zdrój: 
       - w pozycji dotyczącej Długopola Dolnego wykreślić pkt. 2, 
       - w pozycji dotyczącej Ponikwy w pkt. 2 zamiast określenia „kapliczka pokutna”  
         wstawić „krzyż pokutny”.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/407/09  
w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój  

- stanowiącą załącznik nr 11 
 
11. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
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1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie  Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 
2008- 2015. Obowiązujący  Lokalny Program Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na 
lata 2008-2015 został przyjęty przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej w dniu 27 lutego 
2009 r. uchwałą Nr XXXVIII/335/09.  
     LPR jest dokumentem, który stanowi obowiązkowy załącznik do wniosku  
o dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Dolnośląskiego na lata 2007-2013, Działanie 9.1 Odnowa zdegradowanych obszarów 
miejskich w miastach powyżej 10 tysięcy mieszkańców. 
     W dniu 10 lipca 2009 r. Zarząd Województwa Dolnośląskiego przyjął Uchwałę  
nr 3059/III/09 w sprawie przyjęcia Opinii w sprawie zgodności Lokalnego Programu 
Rewitalizacji z wymogami Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Dolnośląskiego na lata 2007-2013 dotyczącej Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Bystrzyca Kłodzka na lata 2008-2015. 
     W wyniku prac nad opracowaniem wniosku o dofinansowanie projektu ujętego  
w jednej z matryc logicznych z listy podstawowej Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Bystrzyca Kłodzka na lata 2008-2015 i po przeprowadzeniu analiz technicznych  
i ekonomicznych zaistniała konieczność zmiany wskaźnika rezultatu „Oszczędność czasu 
na nowych i zmodernizowanych drogach w przewozach pasażerskich” na nowy wskaźnik 
rezultatu „Nośność drogi”. Zmiana ta jest konieczna do zrealizowania założonych celów 
projektu. 
     Po wprowadzeniu ww. zmiany do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca 
Kłodzka na lata 2008-2015, zmieniony LPR zostanie przekazany do Wydziału Zarządzania 
RPO w celu podjęcia przez Zarząd Województwa Dolnośląskiego uchwały o zmianie 
Opinii w sprawie zgodności Lokalnego Programu Rewitalizacji z wymogami Regionalnego 
Programu Operacyjnego dla Województwa Dolnośląskiego na lata 2007-2013. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2008-2015. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/408/09  
o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2008-2015 
- stanowiącą załącznik nr 12 

 
12. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zapewnienia środków finansowych na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej 
(jezdni i chodników) oraz budowa oświetlenia drogowego – ul. Orężna w Bystrzycy 
Kłodzkiej”. Wojewoda Dolnośląski ogłosił nabór wniosków na 2010 r. w ramach Programu 
Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011” 
o dofinansowanie zadań inwestycyjnych związanych z przebudową, budową lub 
remontem dróg gminnych i powiatowych. Termin składania wniosków: 1 - 30 września 
2009 r. 
    W związku z powyższym Gmina Bystrzyca Kłodzka zyskała możliwość ubiegania się  
o dofinansowanie zadania przebudowy drogi (jezdni i chodników) – ul. Orężnej      
w Bystrzycy Kłodzkiej oraz budowy oświetlenia drogowego przy tej ulicy. Regulamin 
programu wieloletniego j.w. zobowiązuje wnioskodawcę do załączenia do wniosku                           
o dofinansowanie, decyzji o posiadaniu środków własnych na realizację przedmiotowego 
zadania w ilości min. 50 % kosztów zadania brutto. 
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2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie zapewnienia środków finansowych na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej (jezdni i chodników) oraz budowa oświetlenia 
drogowego – ul. Orężna w Bystrzycy Kłodzkiej”.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/409/09  
w sprawie zapewnienia środków finansowych na realizację zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej (jezdni i chodników) oraz budowa oświetlenia 
drogowego – ul. Orężna w Bystrzycy Kłodzkiej” 

- stanowiącą załącznik nr 13 
 
13. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
    Poinformowała, że uchwałę nr XLV/396/09 Rady Miejskiej z dnia 31 lipca 2009 r.,  
w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Bystrzyca Kłodzka proponuje uzupełnić o brakujący zapis: 
„§ 5a. Wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającego zastosowanie 
obniżek czynszu dla lokali oddanych w najem na czas nieoznaczony określa się w sposób 
następujący: 
1/ dla rodzin wieloosobowych, których dochód miesięczny wszystkich członków rodziny   
    ogółem w trzech kolejnych  miesiącach poprzedzających dzień złożenia wniosku nie  
    przekracza kwoty stanowiącej 350 % najniższej emerytury – 10 %; 
2/ dla osób samotnych, których dochód miesięczny w trzech kolejnych miesiącach  
    poprzedzających dzień złożenia wniosku nie przekracza kwoty stanowiącej 200 %  
    najniższej emerytury – 5 %”. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLVI/410/09  
o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą załącznik nr 14 

 
Ad 6. 
Przewodniczący - przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Informacji 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli”.  
Roman Bogdał - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja 
Rewizyjna przeprowadziła w dniu wczorajszym kontrolę Miejsko Gminnego Ośrodka 
Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej. Wnioski z przeprowadzonej kontroli zostaną wypracowane 
na kolejnym posiedzeniu komisji.  
 
 
Ad 7.  
Przewodniczący przystąpił  do realizacji punktu dotyczącego „Informacji Burmistrza”. 
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Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła informację z realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej, ale ponieważ była na urlopie, więc tych informacji nie 
ma zbyt dużo. Ma natomiast trzy miłe wiadomości, a mianowicie, że gmina otrzymała już 
na „papierze” dofinansowanie na „Dużą Odnowę Wsi” w kwocie 485 tys. zł. Druga dobra 
informacja, to taka, że Zarząd Wojewódzki zaakceptował naszą „Rewitalizację Parku 
Zdrojowego” i przeznaczył na ten cel kwotę 3 600 tys. zł oraz przekazano kwotę 850 tys. zł 
na remont budynku Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Wprawdzie to nie nasz obiekt i instytucja też nie nasza, ale w naszej Bystrzycy Kłodzkiej. 
W tej chwili jest już ogłoszony przetarg na remont tej nieruchomości.  
    Składa podziękowania Pani Monice Pyrcz-Jurczyk – Kierownikowi Wydziału 
Przedsiębiorczości i Rozwoju Lokalnego, która naprawdę bardzo mocno napracowała się i 
pracuje w dalszym ciągu nad pozostałymi wnioskami w sprawie dofinansowania zadań 
inwestycyjnych – nad wnioskami, które były, są i będą składane, bo jest to jej ogromna 
zasługa. Dodaje też, że przyzna Pani Monice dosyć sporą nagrodę finansową, aby 
zrekompensować jej trud, który włożyła w przygotowanie tych wniosków.  
  
Ad 8. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”.  
2/ Jan Szkwarek - radny - pyta Panią Burmistrz o złożone przez niego podania  
w miesiącu maju w sprawie wykonania dokumentacji na remont i rozbudowę Remizy 
Strażackiej w Pławnicy – czy w tej sprawie coś się ruszyło? 
Mówi też, że z dokumentów, które otrzymał na posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 
dotyczących funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej, 
wyczytał, że miała być tam podwyżka w wysokości 3%. Pyta więc, czy ta podwyżka 
została przyznana pracownikom OPS? 
3/ Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że jest Pani Kierownik Ośrodka Pomocy, 
Społecznej, więc odpowie na pytanie dotyczące podwyżek płac w OPS. Jeśli natomiast 
chodzi i pierwsze pytanie, to jest to wniosek do „Dużej Odnowy Wsi” i w tej chwili trwa cała 
procedura z tym związana.  
4/ Grażyna Wdowiak - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - poinformowała, że 
pracownicy OPS jeszcze nie otrzymali podwyżki płac w wysokości 3%.  
5/ Renata Surma - Burmistrz - uzupełniając wypowiedź Pani Grażyny Wdowiak mówi, że 
państwo radni mieli w materiałach dotyczących funkcjonowania OPS-u oraz CIS-u 
informacje o tym, że na płace brakuje około 26 000 zł, a na podwyżki około 4 600 zł.  
Na dzień dzisiejszy wiemy, że na razie tych pieniędzy nie ma. Przypomina natomiast, że  
w roku ubiegłym, kiedy były również proponowane podwyżki w granicach około 2,9%,  
w OPS były to podwyżki w granicach 9 czy 10%. Tak więc ma nadzieję, że do końca roku 
wyklaruje się jeszcze pewna sytuacja w innych „działach oraz paragrafach” i znajdzie się 
kwota w granicach 30 000 zł, aby nie zabrakło na płace, jak i również na to, aby 
wygenerować podwyżki dla pracowników OPS-u.  
6/ Joanna Wilewska - radna - pyta o salę gimnastyczną w Wilkanowie, jak na dzień 
dzisiejszy ma się sprawa?  
7/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiedziała, ze na dzień dzisiejszy jest podpisana 
umowa na wykonanie dokumentacji, a praktycznie na przystosowanie dokumentacji za 
kwotę do 14 tys. EURO na obszarze, który jest poniżej gimnazjum, czyli tak, gdzie była 
proponowana lokalizacja tego dużego kompleksu sportowego w Wilkanowie. Termin 
wykonania tej dokumentacji jest zaproponowany do 12 lub 15 listopada br. i wtedy dopiero 
będziemy przeprowadzać procedurę przetargową na wyłonienie wykonawcy. Jeśli chodzi 
o lokalizację na tych fundamentach, które są już wylane, to cały czas są z tym jakieś 
problemy. Podjęto taką decyzję, że nie pójdziemy w ten projekt, którego autorem jest Pan 
Pustelnik, gdyż nie spełnia on absolutnie żadnych wymogów. W związku też z tym, że nie 
ma zgody Pana Pustelnika, aby wybudować inny obiekt na tych fundamentach,  
a pozwolenie byłoby dane łącznie na budowę gimnazjum i sali sportowej, dlatego też 
gmina musi z tego zrezygnować, ponieważ nie chce znaleźć się w sądzie. Z drugiej strony 
nie stać gminę na wybudowanie ogromnego kompleksu w Wilkanowie za 20 mln zł, bo 
potem też to jakoś trzeba będzie utrzymać. Dlatego też podjęła taką decyzję, że 
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wykonamy adaptację takiej sali, jaką niektórzy radni będąc w Piotrowicach Wielkich, mieli 
okazję zobaczyć i rozpoczniemy budowę takiego obiektu, pół beczkowego w Wilkanowie.  
8/ Ryszard Krząstek - radny - mówi, że szkoda, że nie ma Pani Prezes Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji, ponieważ ma pytanie dotyczące Długopola-Zdroju. Chodzi mu 
o podjęcie działań związanych z przebudową ujęcia wodnego, nitki wodnej w Długopolu-
Zdroju, gdyż w tej miejscowości są częste problemy z wodą.  Przypomina, że dwa lata 
temu mieliśmy w pewnym sensie zapewnione pieniądze w budżecie na wykonanie tej 
przebudowy i w tej chwili z tego, co słyszał, to spółka ma się za to wziąć i wykonać tą 
przebudowę.  
9/ Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że na dzień dzisiejszy trwa wykonywanie 
dokumentacji na budowę nowej nitki wodociągu z Ponikwy do Długopola-Zdroju. Nie 
ukrywa, że był problem z Zarządem Dróg Powiatowych, aby ustalić przebieg nitki, 
ponieważ dotychczasowa nitka praktycznie biegnie przez środek jezdni z Poręby do 
Długopola-Zdroju i w pewnej części długości jezdni jest skarpa, więc praktycznie nie ma 
się gdzie tam za bardzo posadowić z tą nitką. Ale wreszcie mamy już ostateczne 
uzgodnienia z Zarządem Dróg Powiatowych i jest zgoda, że tam trzeba będzie wejść  
w pas jezdni i będzie można to zrobić. Z tym jednak, że w tą część jezdni, która była 
remontowana w roku ubiegłym, będzie można wejść w momencie, kiedy wygaśnie 
gwarancja na remont tejże drogi. W związku z tym, że ta gwarancja wygasa dopiero 
jesienią przyszłego roku, wtedy dopiero będzie można rozpocząć budowę nowego 
wodociągu. Dodała też, że w dniu wczorajszym ustalono, że do Urzędu Marszałkowskiego 
zostanie również złożony wniosek na dofinansowanie dla miejscowości wiejskich na 
budowę wodociągu i będzie można uzyskać kwotę 4 mln zł, czym zajmie się również Pani 
Monika Pyrcz-Jurczyk.  
10/ Ryszard Krząstek - radny - mówi: „czyli do przebudowy tej nitki będziemy mogli 
dopiero przystąpić w 2010 roku?” 
11/ Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że chcemy do tego przystąpić, jak 
najszybciej, natomiast na tym odcinku, gdzie jest wyremontowana jezdnia, niestety 
będziemy mogli przystąpić dopiero pod koniec roku przyszłego.  
12/ Jan Kunicki - radny - nawiązując do wypowiedzi Pani Burmistrz odnośnie hali 
sportowej w Wilkanowie mówi, że to wszystko, o czym powiedziała teraz, to radni znają od 
kilku ładnych lat. Był święcie przekonany, że coś się już dzieje w tej kwestii, bo ostatnio 
Pani Burmistrz mówiła, że jakaś firma podjęła się negocjacji z Panem Pustelnikiem, więc 
myślał, że wszystko jest już na dobrej drodze, a my jesteśmy po trzech latach tej kadencji  
w punkcie zerowym, bo jeżeli nie, to gdzie jesteśmy? Nie mamy nic - nawet teraz nie 
mamy projektu.  
 
Ad 9. 
      Przewodniczący w punkcie dotyczącym „Informacji Przewodniczącego Rady”. 
poinformował, że do Biura Rady wpływają pisma wymagające opinii i te są kierowane od 
razu do rozpatrzenia przez komisje stałe.  
Poza tym do Biura Rady wpłynęły też pisma: 
-  z Kancelarii Sejmu odnośnie złożonego apelu przez naszą Radę Miejską na sesji  
   w dniu 4 czerwca br. dotyczącego ustanowienia święta państwowego w dniu 4 czerwca-  
   po czym odczytał je, 
- Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dotyczący stwierdzenia nieważności  
  zaskarżonej uchwały Rady Miejskiej Nr XXXV/322/08 z dnia 19 grudnia 2008 roku  
  w sprawie górnych stawek opłat za niektóre usługi komunalne. 
  Pani Burmistrz poinformowała, że będziemy się odwoływać od tego wyroku.  
  Przewodniczący poinformował, że następna sesja jest planowana na 25 września  
z głównymi punktami:   
    a/ przygotowanie jednostek oświaty do nowego roku szkolnego - rozszerzone  
        o planowany punkt lipcowy: „Funkcjonowanie jednostek oświaty” 
    b/ sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2009 roku. 
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Ad 10. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego punktu „Sprawy różne i wolne    
wnioski”.  
2/ Ryszard Krząstek - radny - wypowiada się odnośnie swojej negatywnej decyzji przy 
podejmowaniu uchwały w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska Długopole-Zdrój. Pyta 
dlaczego i kiedy planowane jest wyprowadzenie transportu ciężkiego z Długopola-Zdroju? 
3/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiada: „dlaczego to nie wie, a kiedy? Przypomina, że 
Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy około dwóch miesięcy temu opiniowała 
modernizację linii kolejowej z Wrocławia do Międzylesia i jest tam w dwóch wariantach 
naniesiona propozycja zmian, jeśli chodzi o przebudowę wiaduktu przy Unii Lubelskiej. My 
odpowiedzieliśmy, że nas interesuje wariant bardziej oszczędny, a więc przejazd na 
wysokości torów kolejowych od ul. Kolejowej i wjazd na most, który już istnieje, co zostało 
zaopiniowane pozytywnie. Most oczywiście musi być wcześniej wyremontowany przez 
Zarząd Dróg Powiatowych. Takie uzgodnienia poszły do PKP jak również do ministerstwa, 
z zaznaczeniem, że gmina nie partycypuje w kosztach tego przedsięwzięcia. Jak na razie 
nie mamy żadnych odmownych decyzji w tej sprawie, a po różnych spotkaniach m.in. 
Komisji Infrastruktury Sejmowej, czy też przedstawicieli PKP i wiceministra Infrastruktury – 
raczej jest przychylność, aby tą inwestycję właśnie w taki sposób wykonać”.  
4/ Ryszard Krząstek - radny - mówi: „Czyli na dzień dzisiejszy nie możemy określić 
terminu przebudowy wiaduktu?” 
5/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że modernizacja linii kolejowych, która była 
opiniowana przez członków Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy jest 
przewidywana do roku 2015, a więc myśli, że jest to termin, do którego również zostanie 
wybudowany ten przejazd.  
6/ Jan Kunicki - radny - pyta, w którym miejscu planowany jest przejazd od ul. Kolejowej? 
7/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiada, że mniej więcej na tym samym poziomie, co 
jest wjazd z ul. Kolejowej na ul. Unii Lubelskiej. Będzie to w formie tzw. „rogala”, czyli jeśli 
wjeżdżamy na ul. Unii Lubelskiej od góry, od ul. Kolejowej, skręcamy praktycznie trochę  
w lewo, przejeżdżamy przez tory, wracamy z powrotem i kilka metrów przed mostem, do 
ul. Unii Lubelskiej, przejeżdżamy przez most. Uważa, że to jest najbardziej oszczędny 
wariant do zrobienia. Drugi wariant przejazdu był bardziej oddalony w kierunku Długopola 
Dolnego, ale wiązał się z budową następnego mostu i dłuższą częścią drogi. Takie 
propozycje przedstawiło nam PKP.  
     
Wnioski z sesji: 
Sekretarz sesji poinformowała, że nie wpłynął do niej żaden wniosek.  
 
Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że przygotuje wniosek na następną sesję  
w związku z tym, że znowu zaszły pewne zmiany ustawowe i nie mamy w naszym statucie 
np. Funduszu Sołeckiego, więc będzie prosić na następnej sesji o powołanie Komisji 
Statutowej, aby statut był zgodny z obowiązującymi ustawami.  
 
Ad 11. Zamknięcie obrad 
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji 
za pełnienie odpowiedzialnego obowiązku oraz radnym za czynny udział i  z a m k n ą ł    
o b r a d y  czterdziestej szóstej sesji Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  
o godz. 11.40 
 
Protokołowała: Wioletta Regulska 


